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Is jouw pensioen goed geregeld? 

Voor een geïnteresseerd en betrokken 

gehoor voltrok zich op 2 november jl. het 

evenement “Is jouw pensioen goed 

geregeld?”. In de goed gevulde filmzaal 

van gastheer Movares hielden onze bij 

het spoorwegpensioenfonds (SPF) 

betrokken bestuurders een zeer 

informatieve presentatie. 

De presentaties werden verzorgd door 

Cees Kemps (adviseur Beleid en 

Communicatie bij SPF) en Kees-Jan van 

Dolder (VHS-bestuurslid en werkzaam 

bij SPF Beheer). Hierbij werden zij 

aangevuld door VHS’ers Paul Leenders 

(bestuurslid SPF) en Robin Hemelrijk (lid 

SPF-deelnemersraad). 

Zoals bij de meeste pensioenfondsen 

betekent dat vakbonden straks niet 

alleen aan de onderhandelingstafel 

zitten, maar dat ze al tijdens het maken 

van beleid gesprekspartner zijn.’

Gratis

Op dit moment is maar een klein 

percentage van de Movaren lid van een 

vakbond en dat zijn voornamelijk 

oudere werknemers. ‘Als we vakbonden 

betrekken in het ontwikkelen van beleid, 

dan moeten die vakbonden natuurlijk 

wel een goede afspiegeling zijn van ons 

personeelsbestand’, bepleit Van Beek. 

‘Om vooral jongere medewerkers te 

stimuleren lid te worden van een 

vakbond, bieden wij aan het vakbonds-

lidmaatschap de komende twee jaar te 

betalen.’                                                   
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CONNECT
Nieuw, fris gezicht 

Oplettende leden zagen het 

nieuwe VHS-logo al voorbijkomen. 

Tijdens de lustrumviering in het 

Spoorwegmuseum afgelopen mei 

viel het goed in de smaak. En 

inmiddels heeft dit blad ook een 

nieuw jasje. En een nieuwe naam: 

VHS Connect.

De huisstijl van VHS heeft het 

afgelopen half jaar een ware 

metamorfose ondergaan. Het 

doel: een fris, nieuw gezicht om 

ook jonge, potentiële leden aan te 

spreken. Maar dat is niet het 

enige. De flyer is vernieuwd, met 

sterke, pakkende teksten en VHS 

heeft een nieuwe slogan: ‘VHS, 

jouw mobiliteitsnetwerk’. Binnen-

kort krijgt ook de website een 

facelift. En wellicht heb je de 

VHS-posters al zien hangen. Het 

duurt even voor alle uitingen ‘om’ 

zijn, maar dan kunnen we er de 

komende jaren ook weer tegen: 

met frisse moed. Laat die nieuwe 

leden maar komen!                        

Movares wil meer vakbondsleden

In 2012 en 2013 betaalt Movares het vakbondslidmaatschap voor 

haar werknemers. Een enorme groeikans voor VHS. Maar wat 

beoogt Movares met dit ‘gratis’ lidmaatschap?

Duurzaam

Movares wil de komende drie jaar 

samen met de sociale partners tot 

nieuw sociaal beleid komen. Hiermee 

maakt het bedrijf op innovatieve wijze 

werk van duurzame arbeidsverhoudin-

gen. ‘Zonder mensen bestaat Movares 

niet’, meent Ad van Beek, directeur HR 

bij Movares. ‘Dan moet je er dus voor 

zorgen dat die mensen tevreden zijn.’ Bij 

Movares werken voornamelijk hoogop-

geleide professionals; harde werkers 

die ruimte willen om dingen te doen en 

vakmanschap hoog in het vaandel 

hebben staan. Dat vraagt dus om beleid 

dat de wensen van medewerkers 

ondersteunt. ‘Wij willen samen met de 

sociale partners het sociale beleid vorm 

geven’, gaat Van Beek verder. ‘Samen 

dus, en niet tegenover elkaar. Dat 

Is jouw pensioen goed geregeld?
Robert-Jan Lenselink

Voor een geïnteresseerd en betrokken gehoor voltrok zich op 2 november jl. het 

evenement "Is jouw pensioen goed geregeld?".

In de goed gevulde filmzaal van gastheer Movares hielden onze bij het spoorweg-

pensioenfonds (SPF) betrokken bestuurders een zeer informatieve presentatie. 

De presentaties werden verzorgd door Cees Kemps (adviseur Beleid en Communica-

tie bij SPF) en Kees-Jan van Dolder (VHS-bestuurslid en werkzaam bij SPF Beheer). 

Hierbij werden zij aangevuld door VHS'ers Paul Leenders (bestuurslid SPF) en Robin 

Hemelrijk (lid SPF-deelnemersraad). 

Zoals bij de meeste pensioenfondsen staan 

de prestaties van het spoorwegpensioen-

fonds onder druk van de conjuncturele 

omstandigheden. Het SPF heeft echter een 

kundig bestuur waardoor de prestaties van 

het pensioenfonds nog steeds als bovenge-

middeld mogen gelden. Nader geïnteres-

seerden kunnen de presentatie terug kijken 

op onze site www.vhsonline.nl.                  

Kees-Jan van Dolder in actie
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Nieuwe penningmeester stelt zich voor

Sinds 1993 werk ik, Jan Herman Meijer (59), 

bij Ingenieursbureau NS, het huidige Mova-

res. In 2010 koos ik er bewust voor om de 

lijnfunctie als regiodirecteur aan een jongere 

collega over te dragen om in de laatste fase 

van mijn werkzame leven advies- en interim 

opdrachten te kunnen vervullen.

Ik ben een generalist, mens- en resultaatge-

richt, een bruggenbouwer. Samen met mijn 

vrouw Jeanne en dochters Roos en Floor 

woon ik in Driebergen. Mijn vrije tijd besteed 

ik aan gezin, hardlopen, fietsen, zeilen, 

kookvrijwilliger in een hospice, lezen, 

tekenen, museumbezoek en reizen.

Toen ik begin dit jaar de secretaris-penning-

meesterfunctie bij een stichting op het 

gebied van de architectuur beëindigde 

omdat mijn termijnen er echt op zaten kwam er tijd beschikbaar. Ik ben al heel lang 

lid van VHS, maar was nooit actief. In deze dynamische economische tijden staat de 

belangenbehartiging van medewerkers in bedrijven zeer in de schijnwerpers. Ik lever 

als nieuwe penningmeester graag mijn bijdrage aan VHS om met een solide basis 

de toekomst aan te kunnen.                                                                                             

Pensioen: Inkomen van de toekomst
Voor het derde opeenvolgende jaar is het Nederlandse pensioenstelsel, AOW en aanvullend pensioen door Mercer uitgeroe-

pen als beste ter wereld. Op plaats twee en drie staan Australië en Zwitserland.

Toch maken veel Nederlanders zich, 

dankzij de kredietcrisis, de eurocrisis en 

het pensioenakkoord, druk over hun 

pensioen. Maken VHS’ers Paul Leen-

ders, lid van SPF Bestuur, en Nel Slagter, 

lid VHS pensioencommissie, zich 

zorgen?

Paul Leenders, bestuurslid SPF sinds 1 

december 2010, heeft een wereld voor 

zich open zien gaan. ‘Er speelt ontzet-

tend veel op het moment. Dat vraagt 

meer inzet, maar maakt het werk ook 

verrekte interessant. Je hebt echt het 

gevoel dat je met iets bezig bent dat er 

toe doet.’ SPF is een van de grootste 

pensioenfondsen in Nederland en had 

op 28 oktober jl. een dekkingsgraad van 

115%. ‘Nederland heeft een heel goed 

pensioensysteem’, meent Leenders. 

‘Negentig procent van alle werknemers 

zit verplicht in een pensioenfonds. Die 

fondsen worden bestuurd door direct 

belanghebbenden, zoals bij SPF. Een 

ongelooflijk sterke basis! Door dit collec-

tieve systeem ben je slagvaardig.’ Ook 

Nel Slagter is te spreken over de 

Nederlandse aanpak: ‘Automatisch 

bedrijfspensioen opbouwen is echt een 

perfect systeem. Als je jong bent, ben je 

helemaal niet met later bezig. Door het 

bedrijfspensioen hoef je je hier ook niet 

druk over te maken, het wordt gewoon 

voor je geregeld.’ 

Solidair

Het solidariteitsbeginsel is de grondslag 

van ons pensioenstelsel; alle werkende 

deelnemers betalen mee zodat gepen-

sioneerden pensioen ontvangen. ‘En 

vanuit die solidariteit zou iedereen “ja” 

moeten zeggen tegen het pensioenak-

koord’, vindt Slagter. Het valt niet te 

ontkennen dat we gemiddeld steeds 

ouder worden. Dat betekent dat de 

verplichtingen van pensioenfondsen 

toenemen. Pensioen krijg je immers tot 

aan je dood, ongeacht hoe oud je 

wordt. Het is dan ook reëel om op basis 

van die gemiddeld langere levensver-

wachting met z’n allen langer door te 

werken en meer te sparen. ‘Waar we 

voor moeten waken is dat ons pensioen 

geen casinopensioen wordt’, aldus 

Leenders. ‘De transitie naar langer 

werken en dus meer sparen klinkt 

misschien onaantrekkelijk, maar nemen 

we geen maatregelen dan drogen de 

fondsen uiteindelijk op en valt er niets 

meer uit te keren.’

Media

Door de crises van de afgelopen tijd 

staan pensioenfondsen er op dit 

moment financieel slechter voor dan 

een aantal jaar geleden. In de media 

wordt dan ook lustig verslag gelegd 

over hoe slecht de fondsen ervoor staan 

en welke ‘oneerlijke’ maatregelen er op 

stapel zijn. ‘Ik kan me daar zo kwaad 

over maken’, vertelt Slagter. ‘Gepensio-

neerden moeten maar inleveren, want 

die zijn zo rijk! Heel veel ouderen 

hebben krom gelegen voor hun pensi-

oen. Hebben echt moeten sappelen, 

velen hebben het ook nu echt niet 

breed.’ Pensioen, je spaart het of je 

krijgt het. Toch blijft het ongrijpbare 

materie. ‘Nu ik meer weet van pensioe-

nen en pensioenfondsen, kijk ik heel 

anders tegen de berichtgeving in de 

media aan’, weet Leenders. ‘Het nieuws 

is vaak heel eenzijdig, gaat maar over 

een klein onderdeeltje van het geheel 

dat vervolgens ontzettend uitvergroot 

wordt. Een van mijn stokpaardjes is dan 

ook: goede communicatie tussen SPF en 

deelnemers. In twee richtingen. Aan de 

ene kant informeren en vertellen wat je 

doet, aan de andere kant luisteren en je 

laten voeden door de achterban.’

Zorgen

Zolang gezond verstand en fatsoen 

prevaleren, maken Leenders en Slagter 

zich geen zorgen. 

Lees verder op pagina 3
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beeld door toekomstige winsten al weg 

te geven. Bij SPF gebeurt dit door met 

verantwoord risico toch een goed 

rendement te halen en geldt indexatie 

voor alle deelnemers, jong en oud, 

actief en gepensioneerd.

Ten derde moet er goed gekeken 

worden naar de gevolgen van vergrij-

zing en eventueel tegenvallende 

beleggingsresultaten. Werknemers 

worden gemiddeld ouder. Om de 

meerkosten hiervan op te vangen 

moeten werknemers langer werken. Als 

het beleggingsrendement tegenvalt 

wordt de koek kleiner of moet de pot 

worden aangevuld. De werkgeverspre-

mie is gemaximeerd op 20%, zodat dan 

de lasten bij de werknemers komen. De 

vraag is dan, wordt het pensioen lager 

of de premie hoger.

Invloed

De discussie en onderhandelingen over 

het pensioenakkoord worden gevoerd in 

het centraal overleg. Daarop heeft de 

deelnemersraad geen directe invloed. 

Wel adviseert de raad het SPF bestuur 

over haar beleidsvoornemens, en daar-

mee dus indirect over het pensioen-

akkoord.                                              

VHS in deelnemersraad van SPF

Namens VHS is Robin Hemelrijk lid van de deelnemersraad van 

het Spoorwegpensioenfonds (SPF). In de raad zijn actieve en 

gepensioneerde deelnemers van verschillende vakbonden 

vertegenwoordigd.

Taak van de raad: het bestuur van SPF 

gevraagd en ongevraagd advies geven 

over beleidsbeslissingen.

Pensioenakkoord

Het pensioenakkoord is de laatste tijd 

veel in het nieuws en houdt ook de 

deelnemersraad bezig. Maar waar gaat 

de discussie nu eigenlijk over? Ten 

eerste is de trend dat toezichthouders 

strengere eisen stellen, omdat zij (in de 

pers) worden aangesproken als het fout 

gaat. Zo moet een pensioenbestuur 

maatregelen nemen als de dekkings-

graad onder de 121% komt. Daarmee 

heeft zo’n bestuur minder vrijheid in het 

kiezen van de balans tussen risico en 

rendement. Volgens het pensioenak-

koord mag de dekkingsgraad iets lager 

(100%) worden, zodat men met iets meer 

risico kan beleggen en daarmee een 

hoger rendement kan halen. De daar-

mee gepaarde discussie gaat dan ook 

vooral over beleggingstrategie en 

indexatiebeleid.

Ten tweede speelt de discussie over een 

eerlijke verdeling van lasten en lusten 

tussen de generaties. Opgebouwde 

rechten moeten zoveel mogelijk in stand 

blijven, maar dat mag niet ten koste 

gaan van jongere deelnemers, bijvoor-

Op zoek naar
de nuance

Zekerheden 

bestaan niet meer. 

En als ze al 

bestaan, dan is de 

kans groot dat ze 

morgen niet meer 

bestaan. De 

bankencrisis, een 

kwakkelende euro, 

pensioenonzekerheid, dalende huizen-

prijzen, verdwijnende werkgelegenheid. 

Het zijn maar een paar voorbeelden 

waarbij onzekerheid een belangrijke rol 

speelt. De reactie hierop is een zoektocht 

naar zekerheid. Beleggen doen we niet 

meer, er zijn mensen die hun geld in 

Zweden onderbrengen, huizen worden 

niet meer gekocht. En traditioneel gedacht 

zou het ook kunnen leiden tot grote bloei 

van vakbonden. Immers bonden kunnen 

opkomen voor jouw belangen, jouw 

belangen veilig stellen. Maar dat laatste 

gebeurt niet. Er is dus nog iets anders aan 

de hand. Zoals zekerheid niet meer 

bestaat, zo bestaat collectiviteit ook niet 

meer. We komen voor onszelf op. We 

herkennen ons niet meer in iets collectiefs 

als een vakbond of vereniging. En dat is 

precies waar wij als VHS aan willen 

werken. Herkenbaar zijn voor de leden. 

Waarbij de leden niet de achterban 

vormen, maar de dragers zijn van de 

vereniging die samen de identiteit maken. 

En we zoeken die herkenbaarheid in iets 

wat veel politici en media lijken te 

verafschuwen. De nuance. Wij willen op 

zoek naar de nuance, op zoek naar het 

dilemma in de keuze. En daar gefundeerd 

iets van vinden. Dat gesprek voeren wij nu 

al met onze leden tijdens de ledenlunches 

en de themabijeenkomsten. Maar we 

willen het nu ook voeren via linkedIn. Wij 

nodigen iedereen uit om deel te nemen 

aan onze zoektocht naar de visie van VHS 

gestoeld op de nuance. Jullie doen toch 

ook mee.

Hans Montanus

Pssst. Wij zijn denk ik de enige vakvereni-

ging die groeit. Niet doorvertellen hè.

Koper voor Thea
Thea van Maurik viert haar 12,5 jarig jubileum als secretaresse 

bij VHS. En daarmee is zij het langstzittende bestuurslid.

Thea, van harte gefeliciteerd.

Van de voorzit ter

vervolg van pagina 2 

‘Pensioen is je inkomen van de toe-

komst, daar moet je zorgvuldig, maar 

ook pragmatisch mee omgaan’, meent 

Slagter. ‘Je kunt wel star vasthouden 

aan wat je hebt, maar de wereld 

verandert. Ben je slim, dan verander je 

mee.’ Ook Leenders ziet de toekomst en 

zijn pensioen met vertrouwen tegemoet. 

‘We hebben het beste pensioensysteem 

van de wereld en zijn aangesloten bij 

een van de best presterende fondsen 

van Nederland. Zolang we met z’n allen 

de pijn eerlijk verdelen en als fonds ons 

stinkende best blijven doen en goed 

beleggen, verwacht ik dat we uiteinde-

lijk allemaal van ons pensioen kunnen 

genieten.’                                                 
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VHS Connect is de halfjaarlijkse 

uitgave van VHS, de belangen-

behartiger van professionals 

in de vervoer- en infrabranche.

Opmaak: Anja van Kleffens

Verantwoordelijk bestuurslid VHS:

Rob Derksen, tel: 06 47 38 81 24,

e-mail: rob.j.derksen@gmail.com,

Eindredactie:

Myrthe de Bruin, tel: 0343 444 369,

e-mail: info@myrthetaal.nl

Contactgegevens:

Kantoor VHS, Postbus 642

3720 AP Bilthoven  tel: 030 231 25 91

e-mail: secretariaat@vhsonline.nl

Kantoor open:

dinsdag en donderdag, 

van 10.00 tot 16.00 uur

Secretariaat: Thea van Maurik

VHS-vakbondscontactpersonen:

Ellie Eggengoor, tel: 06 2959 8825

John Rangé, tel: 088 671 10 38

Gerda Siegers, tel: 030 235 61 09

Dick van der Stouw, tel: 088 231 2249

ACTIEF BIJ:

NS, ProRail, Movares, NedTrain, 

SPF Beheer BV, DeltaRail, 

DB Schenker, NS Hispeed

Colofon

www.vhsonline.nl

Agenda

November 2011

Bedrijfskantine NS Hoofd-

kantoor 12.00 - 13.00 uur

November 2011

De Passage, Movares, 

12.00 - 13.00 uur

December 2011

Ledenbijeenkomst ProRail, 

onderwerp: de inzet CAO-

onderhandelingen 2012, 

Inktpot kamer F0.19, 16.30 uur

Januari 2012

Nieuwjaarsborrel,

café-restaurant Aperitivo, 

Vinkenburgstraat 20 te 

Utrecht, 17.00 - 19.00 uur
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boven- en onderdek, wegens de 

druilregen en door de uitstekende 

culinaire verzorging, was dit met recht 

een plezierreisje. Alle deelnemers 

waren na afloop zeer voldaan over dit 

geslaagd evenement.                             

12

Onder leiding van gidsen wandelden we 

in groepen door het oude vestingstadje 

Weesp. Er kwam tijdens het wandelen 

veel aan bod: de strategische ligging 

aan de Vecht voor Amsterdam, de 

verdedigingswerken en het stadhuis uit 

1776. Maar ook de Grote Kerk uit 1642, 

het ondernemerschap in vroeger tijden 

met bierbrouwerijen en jeneverstoke-

rijen en de Cacaofabriek van Van 

Houten uit de vorige eeuw. We genoten 

van de pittoreske binnenstad met 

verstilde grachten en bruggen. 

Net toen het begon te regenen konden 

we inschepen op de Moby Queen. Het 

lopend buffet van de lunch stond klaar 

CAP-zomerexcursie en VHS-Lustrumtocht
Robert-Jan Lenselink en Ton Goossens

De postactieve leden met partners waren ’s ochtends blij elkaar weer te zien bij de start van deze 

gecombineerde zomerexcursie en lustrumtocht. De plaats van ontmoeting was een restaurant aan 

het water midden in Weesp waar op ons gerekend was met koffie en gebak.

voor de circa 55 postactieve leden. 

Iedereen vond een plek en de stem-

ming zat er gauw in. Na de lunch 

kwamen circa 25 actieve VHS’ers aan 

boord en vertrok de Moby Queen vanuit 

het historische Weesp de Vecht op, 

richting Nigtevecht. De tocht stond in 

het teken van het 12e lustrum van VHS. 

Terugblik

Onder de bezielende aansporingen van 

Eloy van Raamsdonk werd beneden-

deks teruggekeken op 60 jaar VHS. 

Diverse (oud-)voorzitters, waaronder 

Frans Moltzer, Paul Leenders en Hans 

Montanus, maar ook Wout Kok en Theo 

Andrée werden door Eloy bevraagd en 

uitgedaagd om over hun bestuurlijke 

periode te verhalen. Wat gebeurde er in 

het bedrijf en wat was de rol van VHS 

toen en nu? Het bood een rijk palet, wat 

door de aanwezigen werd gewaar-

deerd.

Plezierreisje 

De Vecht bood een afwisselend zicht op 

natuurschoon, de forten van de 

Waterlinie en de onvermijdelijk aanwe-

zige buitenhuizen. Schakelend tussen 

Ledenlunches

Neem je lunchpakket mee en schuif 

aan. Je vindt ons onder de VHS-vlag.


